
 
Bestyrelsens beretning for året 2022 
 
Aktiviteter: 
- Foredrag marts : Mysteriet på St. Thomas ved Anne Holm, april :  Ejendomshistorie ved 

Ulrich Alster Klug, sep : Aldersrente og fattighjælp ved Erik Kann og nov : 
Østfrontfrivillige og Tysklandsarbejdere ved Therkel Stræde.  
 

- Medlemsmøder : feb : Fynsk lokalhistorie ved Per Pilekjær , april : udvandrerarkivet ved 
Jesper Thomassen, okt: Tyskertøs ved Inge Pedersen, dec : DNA i slægtsforskning ved 
Allan Øer Gøttrup. 

 
- Gotisk på arkivet hver anden torsdag med mellem 12-15 deltagere pr gang 
- Slægtscafe på arkivet hver 14 dag med mellem 12- 16 deltager på gang. Sidste gang dog 

22! 
- Workshops i samarbejde med HistorieAalborg  hver 14. dag om torsdagen efter gotisk, 

med et lille antal nye 
- Slægtsforskerdagen i sep i samarbejde med HistorieAalborg hvor Kathrine Tobiasen 

havde et oplæg for helt nye slægtsforskere, og over middag oplæg om “Naverne” ved 
JannaMary Thomsen, hvor der blev vist, hvad man kan finde ud fra et navn og en 
dødsdato/ sted. Derefter var der workshop for især de nye, som blev guidet i gang med 
egen forskning.  

- Vi havde en stand på Aalborg kommunes messe : Sund Aldring,  i AKKC. En dag hvor vi 
fik snakket med rigtig mange , uddelt foldere, og ud af det kom også forespørgsel fra 
LOF.DK/ NORD, om at være behjælpelig med at finde en underviser til 
slægtforskningskursus for nybegyndere. Vestergaarden Aktivitetscenter spurgte om vi 
tog ud og holdt oplæg om foreningen og slægtsforskning, og så har Per lavet oplæg og 
har efterfølgende været ude og optræde med det.  

- En gruppe har været på besøg på Hals lokalarkiv, en rigtig god oplevelse, der var 
samkørsel, og flere fik gode arkivalier og fotos med hjem til egen slægtsforskning.  

- Årets vildeste aktivitet må siges at være Københavner turen i aug . Der var lagt et meget 
fint program med besøg og rundvisning på Slægtsforskernes bibliotek i Albertslund og 
efterfølgende oplæg af Michael Dupont  og aftenshygge på cafe. 2. dagen foregik inde i 
København på Rigsarkivet. Desværre var tilslutningen til denne tur ikke særlig stor, men 
de der var med fik en kanon oplevelse, og vi vil gerne arr lignende ture, men der skal 
være større tilslutning. 



- Besøget på Vandteknisk museum blev desværre aflyst p.g.a for få tilmeldinger. Men har 
aftalt med Leo Briong, at vi bare kan lave en ny aftale, hvis vi har lyst.  

- Der har været arr samkørsel til foredrag i Saltlandet i Sæby 
 
Andet fra foreningen: 

- Vores hjemmeside kører 
- Facebook bliver opdateret med begivenheder, når vi har foredrag og medlemsmøder, 

nyheder bliver lagt ud. 
- I 2022 fik vi lov til at få vores gotisk og slægtscafe med i den folder, som HistorieAalborg 

udgiver med deres program. Derudover kan man også på Aalborg Bibliotekernes 
hjemmeside se vores gotisk og slægtscafe aktiviteter og workshop. Der bliver på Aalborg 
Bibliotekernes Facebook  reklameret for vores aktiviteter.  

- Der har været mulighed for at abonnere på Nordjyske historiske avisarkiv gennem 
foreningen til en favorabel pris.  

- Nyhedsbreve bliver udsendt efter behov, det vil sige gerne lidt før aktiviteter, så 
medlemmerne lige bliver mindet om at sætte det i kalenderen.  

- Bestyrelsesmøder afholdt efter behov. 
 
Det har været et år med mange aktiviteter, det er dejligt at deltagerantallet ved foredrag og 
medlemsmøder nu igen er store, der er kommet en del nye ansigter i foreningen, og  de 
slægtscafeer vi afholdt var der emner på, men de seneste har der ikke været fast emne på, 
men der har været en rigtig god spørgelyst og mulighed for at få hjælp om det så var til at 
finde en dødsattest, et skifte eller lægge billeder ind i Legacy. Det er skønt, når alle byder 
ind og gerne vil vise noget der kunne være til gavn for andre. Tak for det.  


